

Ekstra møde i Frivillighedsrådet

Onsdag den 12. april 2023 kl. 16.15-17.30 i Bøgely, Tøndervej 49, Skærbæk

Deltagere:

Formand Poul Erik Hansen
 Næstformand Katja Quilty
 Kasserer Tage Sørensen, ordstyrer
 Jørgen Ørbæk Petersen
 Annette Dall
 Erik Jensen
 Karin Müller
 Rikke Okkels, afbud
 Irene Feddersen, afbud
 Kirsten G. Nissen, frivilligkoordinator/sekretær

Arbejdsgrupper:

Gruppe 1: Planlægning af stormøde

Karin Müller, Annette Dall, Erik Jensen, Kirsten G. Nissen

Gruppe 2: Frivilligpolitik & PR

Rikke Okkels, Katja Quilty, Jørgen Ørbæk Petersen, Poul Erik Hansen, Kirsten G. Nissen

Gruppe 3: Samarbejde mellem Frivilligcenter Tønder og Frivillighedsrådet

Frivillighedsrådet: Annette Dall, Karin Müller, Kirsten G. Nissen

Frivilligcenter Tønder: Centerleder Ditte Madvig Evald og 1 bestyrelsesmedlem fra Frivilligcenter Tønder

Frivillig Fredag: Annette Dall

Pjece: Karin Müller, Annette Dall

Tværsilogruppen: Poul Erik Hansen, Tage Sørensen, Kirsten Nissen

Arbejdsgruppe for ny organisering af frivilligområdet: Karin Müller, Jørgen Ørbæk Petersen

Referat

Dagsordenen var de punkter, der ikke var behandlet på mødet den 29. marts.

7. Frivillighedsrådets opgaver.

Arbejdsgrupper med nyt orienterer og fremlægger evt. sager til drøftelse og beslutning i rådet. Herunder rapport fra arbejdsgruppen for ny organisering af frivilligområdet.

Gruppe 1: Karin Müller referede fra arbejdsgruppens møde den 29. marts. Gruppen havde drøftet rekruttering af medlemmer til Frivillighedsrådet. Annette Dall havde meddelt, at hun ikke ville genopstille. Tage Sørensen bemærkede, at han ingen forening havde at genopstille for, og derfor heller ikke ville være på valg. Gruppen havde også drøftet punkter til stormødets program bl.a. kunne et punkt handle om den nye struktur for frivilligområdet. Endvidere var der forslag om et foredrag ved CFSA om *Godt formandskab*. Der var enighed om, at mødet skulle være interessant. Kirsten ville undersøge, om CFSA kan deltage i mødet med en foredragsholder. Det blev aftalt, at stormødet skulle afholdes den 13. november.

Gruppe 2: Katja Quilty fortalte, at gruppe 2 havde arbejdet med fremstilling af et postkort. Udkastet til postkortet blev drøftet. Der var enighed om, at teksterne skulle være mere proaktive. Der blev foreslået en række ændringer til teksterne - bl.a. til den første linje på side 1; *Frivillighedsrådet går i front og skaber bedre vilkår på det frivillige sociale område*. De næste tekster *Vi vil gøre..;* - ændres til *Vi gør..., Vi vil være... ændres til Vi er et....* På side 2

skulle udsagnene ændres til *vi fremmer... , vi synliggør..., vi fremmer..., vi er aktive..., vi tager initiativer...*

På side 2 var der forslag om, at skrive udsagn 1 og 3 sammen.

Det blev aftalt, at Katja Quilty og Rikke Okkels skulle indarbejde de foreslåede ændringer og komme med et nyt udkast til postkortet på næste møde den 3. maj.

Poul Erik Hansen oplyste, at invitationen til forskningens døgn var udsendt. Foredraget annonceres i Ugeavisen i denne uge. Der var sammen med deltagerne fra frivillighedsrådet pt. tilmeldt 28 deltagere. Det blev aftalt, at der skal sendes en reminder til foreningerne i næste uge, hvis der er ledige pladser til foredraget.

Gruppe 3: Det seneste møde var den 28. februar. De nye retningslinjer for § 18 blev drøftet. Frivilligcenter Tønders leder Ditte Evald fortsætter indtil videre i frivilligcentret sammen med Liv Jensen, der starter efter barsel i maj. Ditte Evald har holdt et oplæg på Sprogskolen og på Tønder Gymnasium sammen med Katja Quilty, der fortalte, at der faktisk var en hel del af de unge, som deltog i frivilligt arbejde.

Frivillig Fredag: Annette Dall oplyste, at arbejdsgruppen var blevet nedlagt. Kirsten Nissen forklarede årsagerne til nedlæggelsen af arbejdsgruppen. Frivillig Fredag festen planlægges fremover af forvaltningen. Frivillighedsrådet var stadig meget velkomne til at bidrage med idéer til festens program. Tilmeldingen til årets fest skal ske igennem foreningen, og der bliver en deltagerbetaling på 50 kr. for drikkevarer. Der var opbakning til deltagerbetalingen fra Frivillighedsrådet, da det vil sikre, at de tilmeldte møder op til festen.

I rådet var der ønske om at arrangere noget i ugen op til frivillig fredag, og det blev aftalt, at sætte Frivillig Fredag på dagsordenen til næste møde.

Pjece: Der havde ikke været møde i arbejdsgruppen. Meldingen fra rådet var, at pjecen stadig er vigtig i synliggørelsen af foreningerne.

Tværsilogruppen: Gruppens videre arbejde afventer arbejdet med ny organisering af frivilligområdet.

Arbejdsgruppen for ny organisering af frivilligområdet:

Jørgen Ørbæk Petersen fortalte, gruppen havde været på studietur fysisk og online. Der var besøgt 6 centre. På sidste møde var der blevet drøftet forskellige scenarier for den fremtidige organisering af frivilligområdet. Karin Müller fortalte supplerende, at der på alle de steder der var besøgt, – var et fælles hus med lokaler til rådighed. Selvhjælp Sydvest ønsker at blive i Skærbæk. Det blev nævnt, at der er en del foreninger, som har lokaler i Tønder by og at frivilligcentrets leder ser størst potentiale for en placering af frivilligcentret i Tønder.

Arbejdsgruppens møde den 13.4 var blevet aflyst.

Frivillighedsrådets organisering og fremtid var også blev drøftet i arbejdsgruppen. I flere af scenarierne var frivillighedsrådet beskrevet som et underudvalg under frivilligcentret eller nedlagt.

I Frivillighedsrådet var der forskellige holdninger til den fremtidige organisering. Der var dog enighed om, at der er brug for, at der er nogen, som skal kæmpe for foreningerne i et politisk organ. Oplevelsen var endvidere, at det var blevet bedre at være i rådet efter, at der er kommet yngre kræfter med. Hvis frivillighedsrådet skal bestå, er det en forudsætning, at der bliver et tættere samarbejde med Socialudvalget fx ved repræsentation af politikerne i rådet.

Frivillighedsrådet ville fortsætte som hidtil indtil, at der var en afklaring i forhold til rådets fremtid.

Deltagerne i arbejdsgruppen syntes, at hele processen havde været positiv og havde skabt en bedre forståelse for hele området.



8. Udarbejdelse af årshjul – sidste halvdel af 2023.

Udkast vedlægges.

Der blev aftalt datoer for møderne i 3. og 4. kvartal.

9. Eventuelt.

- Oversigt over forbruget af midler til frivilligområdet.

Kasserer Tage Sørensen oplyste, at der var brugt 1.875 kr. til fremstilling af logoet og betalt gebyr på 200 kr. til Sparekassen. Gebyret var steget.

Kirsten oplyste, at der ville blive orienteret om forbruget af midler til frivilligområdet på næste møde.